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Algemene beschouwingen 2019.

Voorzitter,

GB. wil allereerst haar dank uitspreken aan alle medewerkers, voor hun inzet om de 
voorjaarsrapportage weer bij ons op tafel te krijgen, waarvoor onze hartelijke dank.

Bestuurlijk was en is 2019 een dynamisch jaar. Vele  bestuurlijke aspecten dienden zich aan.

Ze vormden een uitdaging voor Gemeentebelangen. Echter  soms vertoonden zij de neiging 
het bestuurlijk proces te domineren.

 Westerveld is in beweging, sociaal maatschappelijk, cultureel qua bevolking, samenstelling 
leeftijden en gedachtengoed.

Is dat slecht?  Neen, samenlevingen zijn constant in beweging , culturen veranderen en 
oefenen hun invloed uit. Dat houdt de democratie ook scherp, gebeurt dat niet, dan leidt bv. 
ongebreidelde gaswinning tot “verzakking” van die samenleving, en vliegen zonder 
burgerlijke betrokkenheid vliegtuigen bij wijze van spreken langs je voordeur voorbij.

Maar zodra gedachtengoed een samenleving polariseert en dreigt uiteen te drijven en dit 
o.a. wordt botgevierd op kinderen die beschimpt en nagewezen worden, omdat ouders een 
beroep uitoefenen, die door dat gedachtengoed niet wordt geaccepteerd. Dan gaat 
Gemeentebelangen het te ver.

Dan voorzitter, dient een Overheid, lokaal of niet, in te grijpen en corrigerend op te treden.

Maar ondanks dat, voorzitter, en een dossier die de dreiging van een bestuurlijke gijzeling 
ontwikkelde, vindt GB, dat er in dat dossier juist stappen zijn gezet.

Wat lokaal niet kan, zul je op een hoger niveau onder de aandacht moeten brengen. En dat is 
voorzitter, zeker de laatste maanden, hoewel niet direct zichtbaar, gebeurd.

De provincie heeft de intentie uitgesproken samen met Westerveld, betrokkenen en 
standsorganisatie dit dossier ter hand te nemen. De Overheid, (LNV) heeft besloten ook 
hierin te participeren ,voortbordurend op een circulaire landbouw. En dat is in zo’ n vroeg 
stadium bijzonder te noemen. 

Voorzitter,  dat is winst. 

Voorzitter maar er was meer, vanuit een gestructureerde aanzet in 2015, toen de 
participatie wet zijn intrede deed, om daarmee het sociaal domein ook Sociaal te kunnen 
inbedden.

Toch leidt deze inspanning tot een beslag van 26% in onze begroting. Maar niet alleen 
daardoor, in die tijd droeg de Overheid ook zijn steentje bij. We zien dat ook terug bij de 
verschillende Gemeenschappelijke regelingen  waar de Overheid aan de ene kant taken 
afstoot en aan de andere kant, met minder budget, net zo makkelijk extra taken erbij 
opstapelt.
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Zijn er dan zorgen binnen het sociale domein? Uiteraard, Een doorzettende groei van onze 
eigen bijdrage om ons eigen sociale plafond overeind te houden, dreigt onze reserves nog 
meer aan te tasten.

Dat is de reden, dat we in het perspectief de max. van dat plafond moeten zien terug te 
vinden.  Er een transformatie moet plaatsvinden wat het uitgangspunt “iedereen heeft recht 
op zorg die hij of zij nodig heeft “ onaangetast moet laten.

 Laten we samen proberen het “spook” van hervorming in het sociale domein buiten de deur 
te  houden.  Echter het afschaffen van o.a. de inkomensafhankelijke bijdrage huishoudelijke 
hulp helpt hier niet echt bij.

Voorzitter de voorjaarsnota is,  grensverleggend en een open structuur, uitnodigend om 
hierin  gezamenlijk invulling aan te geven.

Het College heeft hierin de handreiking gedaan, een vooruitzicht, ook meerjarig, die boven 
de streep perspectief biedt. Maar wel met offers . Maar ook openstaat voor initiatieven met 
behoud van resultaat. Het is in dit perspectief dat Gemeentebelangen een aantal moties zal 
indienen. 

Een perspectiefnota die in gezamenlijkheid tot stand moet komen, die uiteindelijk zijn beslag 
gaat krijgen in de begroting einde 2019. 

Per programma zal GB. er nog wat uitlichten.                      

Programma 0.

Er is ingezet op een goede dienstverlening naar de inwoners toe. Helaas bereiken ons nog 
regelmatig klachten over het niet of onvoldoende beantwoorden van vragen en worden 
beloftes van terug bellen, onvoldoende na gekomen. GB weet ook, dat over wat goed gaat,  
niet wordt over gesproken, maar wil het college nog eens kijken, hoe de registratie van terug 
bellen is geregeld en of daar verbeter punten in aan te brengen zijn?

De voormalige gemeentewerf staat in de verkoop en om dit te bespoedigen wil u iemand 
inhuren. Zou het college bereid zijn om te onderzoeken of op dit terrein het mogelijk is om 
Tiny Houses te bouwen? In veel kernen heeft de jeugd grote behoefte aan woonruimte. In 
Vledder ligt er ook een mooi initiatief en GB hoopt dat dit binnen korte tijd kan starten. GB 
zal een motie indienen, over het zoeken naar woningbouw locaties voor de jeugd van 
Westerveld.

Programma 1. Veiligheid.

Er wordt volop ingezet op veiligheid, samen met gemeenten in de regio. Van deze inzet 
hebben heel veel inwoners geen weet, tot er iets gebeurd. GB spreekt haar waardering uit 
over de inzet voor dit onzichtbare werk dat zo belangrijk is. Ook hoort de vrijwillige 
brandweer onder veiligheid. Het korps is ondergebracht bij de VRD. Door Europese 
wetgeving, zal er veel veranderen voor de vrijwilliger bij de brandweer. Zij moeten 
ondergebracht worden in een andere cao. Dit is voor Westerveld en de vrijwilligers  een hele 
opgave om aan te voldoen. Ook moet er de komende jaren in de brandweerkazernes 



3

geïnvesteerd worden. Hiervan vinden wij niets terug in de voorjaarsnota. Kan het college 
aangeven hoe dit straks financieel wordt opgepakt?

Programma 2. Verkeer en vervoer.

De doelen voor 2020 zijn veelzijdig. Het mooie aan deze plannen is, dat de 
inwoners/toeristen hiervan waar kunnen nemen, dat er wel degelijk wat gebeurd in 
Westerveld. In de dorpen Diever, Havelte en Dwingeloo gaat de her in richting nog voort. In 
de rest van Westerveld zullen ook wegen verbeterd worden met speciale aandacht voor de 
fietsers. GB vindt het niet nodig, om op dit moment,  gelden beschikbaar te stellen voor 
verder onderzoek naar de zgn. Oost –West verbinding door de gemeente van de A28 en A32. 
(gezamenlijke motie)

Het visiedocument BrinQ is een mooi document die met de inwoners is gemaakt. GB. hecht 
er ook waarde aan, dat dit op de juiste manier gestalte krijgt. Dit plan van aanpak, waarin 
onze leefomgeving een grote rol speelt, moet ook met zorg worden uitgevoerd. Dat het 
college probeert besparingen te realiseren is te prijzen, maar GB. heeft haar bedenkingen 
over de fasering van het onderhoud op onze sloten en bomen. Vele sloten hebben al te 
maken met achterstallig onderhoud, door bezuinigingen in het verleden. In de toekomst 
moeten wij rekening houden met buien, die in korte tijd veel water overlast geven. Een 
goede afvoer is dan wel van belang. Wat de bomen betreft is er al extra geld uitgetrokken 
eenmalig voor achterstallig onderhoud maar was dit voldoende? Om de speelterreinen te 
beheren wil u meer gebruik maken van vrijwilligers. Een loffelijk streven maar wat zijn de 
ervaringen tot nu toe?

Programma 3. Economie.

Als deelnemer aan de regio Zwolle, zijn er veel mogelijkheden voor de inwoners. De 
volgende stap van de inzet is, de kennispoort Zwolle. Het is van groot belang dat de 
mogelijkheden die er geboden worden, ook kenbaar worden gemaakt. Bij veel ondernemers 
is de bekendheid al wel aanwezig. Maar het kan beter. De basisbijdrage is fors gestegen per 
inwoner en de mogelijkheden om er gebruik van te maken ook. Hoe gaat het college dit 
oppakken om er meer bekendheid aan te geven?

Het promoten van onze mooie gemeente, daar wordt volop op ingezet. Marketing Drenthe 
kijkt ook o.a. over landsgrenzen richting Duitsland. GB. heeft al eens eerder aangegeven dat 
er van uit Westerveld ook richting Overijssel gekeken moet worden. Een groter gebied geeft 
zoveel meer verschillende mogelijkheden. Dit vooral wat betreft de dagrecreatie. De 
Stichting Toeristische Promotie Westerveld en de gemeente willen kwaliteitsverbetering. GB. 
zou dit graag met middelen extra willen ondersteunen. En zal hierover een motie in dienen.

Programma 4. Onderwijs.

G.B. is blij met de doelen die wij stellen bij dit onderwerp. En onderschrijven hiervan de nut 
en noodzaak. De afstemming tussen passend onderwijs is noodzakelijk en ook dat peuters 
zonder achterstand instromen in het basis onderwijs, waarbij de doorgaande lijn is geborgd.
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Wij schrokken eerder dit jaar van de signalen over de stijging van de  laaggeletterdheid in 
onze gemeente en zijn blij om te lezen dat wij hier op in gaan zetten de komende jaren, dit 
door een integrale aanpak tussen bibliotheken, onderwijs en welzijnsinstelling.

Programma 5. Sport, cultuur en recreatie.

GB. is blij te lezen dat er volgend jaar een sportakkoord komt. In onze gemeente zijn veel 
accommodaties voor heel verschillende sporten. Het is goed dat hier in samenspraak met de 
bevolking naar gekeken gaat worden. Vele samenwerkingsvormen komen de laatste jaren op 
gang met mooie ideeën. Koester deze samenwerkingen en ga er ook serieus mee om. 
Inwoners hebben soms hoge verwachtingen, die de gemeente niet waar kan maken. Maak 
het bespreekbaar en wees duidelijk wat je wel en niet doet als gemeente. 

GB. vraagt zich af hoe het met de sporthal in Vledder staat. Als raad hebben wij daar een 
bezoek gebracht, om uitleg te krijgen, over de bouwkundige staat van de sporthal en dat 
energie besparen ook een probleem is. GB. ziet in de meerjarenraming nergens geld voor de 
sporthal staan. Kunt u hier iets over zeggen? Over het algemeen wordt erin Westerveld 
weinig geïnvesteerd in sport. Wij wachten met belangstelling het sportakkoord af en gaan 
ervan uit dat er volgend jaar, meer gelden beschikbaar komen, op de meerjarenraming voor  
sport in Westerveld. Wij denken b.v. aan kunstgras op trainingsvelden en vanaf 2023 een 
bedrag voor de zwembaden voor calamiteiten, waar ze dan een beroep op kunnen doen. 
Vanaf dat jaar krijgen de baden geen geld meer voor groot onderhoud. 

Programma 6. Sociaaldomein.

Het sociale gezicht van Westerveld moet wel behouden blijven. GB. geeft er de voorkeur aan 
om als raad, ook volop mee te denken met de organisatie. Het weer instellen van de 
klankbord groep Sociaaldomein is voor ons een optie.

Programma 7. Volksgezondheid en milieu.

Dit is ook een programma waar de komende jaren volop op ingezet moet worden. Het is 
heel belangrijk om dit met de samenleving  goed op te pakken. Het belangrijkste is dat we 
samen de nut en de noodzaak van duurzaamheid maatregelingen inzien. GB. geeft al 
suggesties voor kleine maatregels, die de burger kan doen zonder te veel kosten n.l. samen 
met een vergoeding uit de pot duurzaamheid een regenton aanschaffen en bekijken of er 
een groen dak kan worden gerealiseerd. Maar ook “ tegel eruit, groen erin” is een kleine 
maatregel die wel direct resultaat oplevert. Wij dienen hierover moties in.

Ook in Westerveld zijn er initiatieven voor opwekken van energie in de landbouw sector. Het 
verduurzamen van deze sector maakt deel uit van overheidsbeleid. GB. verzoekt het college 
binnen de mogelijkheden van het bestemmingsplan 2019 versneld een drietal aanvragen aan 
te wijzen als pilot voor de bouw van windmolens c.q.  windturbines met beperkte hoogte en 
aantal. (motie)

Begin dit jaar is de inzameling van het afval ook aangepast. GB. is erg benieuwd naar de 
evaluatie die begin volgend jaar komt, over de nieuwe manier van inzamelen. Westerveld 
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was goed op weg om de kg. restafval per inwoner naar beneden te brengen. Hoe is de 
ervaring over de start en de paar maanden, dat het nu op deze  manier gaat? Komt er veel 
afval in de ondergrondse containers terecht?

Programma 8. VHROSV

Ook de invoering van de omgevingswet per 1-januari 2021, is een enorme opgave voor onze 
organisatie. Maar ook voor ons als raad. GB zal de ontwikkelingen van de totstandkoming en 
de inrichting en inhoudt van de omgevingswet met interesse volgen. GB is tot nu toe zeer 
tevreden met de voortgang en het delen van de stand van zaken, door de ambtenaren, naar 
onze raad. Het compliment aan u allen, tijdens de workshop van Think! 18 juni jl., van dhr 
Christian van den Berg over de wijze waarop we bezig zijn met het proces rondom de 
omgevingswet, geeft ons als GB goede moed om samen grensverleggend te besturen. 


